



Council of Europe / Conseil de l'Europe Salaries by grade and country / Salaires par grade et pays

Grade	Austria Autriche	Belgium Belgique	France	Hungary Hongrie	Luxembourg	The Netherlands Pays-Bas	Portugal	Türkiye
C1	€ 2 449.27	€ 2 729.46	€ 2 459.35	405 752 Ft	€ 2 739.80	€ 2 712.72	€ 1 516.77	44 321 TRY
C2	€ 2 628.86	€ 2 877.38	€ 2 717.77	466 454 Ft	€ 2 941.39	€ 2 881.79	€ 1 679.90	48 518 TRY
C3	€ 2 823.95	€ 3 012.52	€ 2 983.40	536 598 Ft	€ 3 167.51	€ 3 055.90	€ 1 857.32	53 290 TRY
C4	€ 3 060.58	€ 3 191.69	€ 3 287.01	616 916 Ft	€ 3 426.34	€ 3 293.76	€ 2 054.80	58 919 TRY
C5	€ 3 324.23	€ 3 416.93	€ 3 626.50	709 532 Ft	€ 3 758.08	€ 3 527.79	€ 2 261.57	66 013 TRY
C6	€ 3 666.13	€ 3 736.06	€ 4 019.90	830 217 Ft	€ 4 195.77	€ 3 838.79	€ 2 500.53	76 876 TRY
B1	€ 3 164.91	€ 2 840.91	€ 2 754.47	536 598 Ft	€ 3 187.44	€ 2 929.09	€ 1 775.77	56 744 TRY
B2	€ 3 505.80	€ 3 088.83	€ 3 138.53	616 916 Ft	€ 3 518.08	€ 3 217.41	€ 2 156.38	65 899 TRY
B3	€ 3 945.24	€ 3 432.40	€ 3 603.81	709 532 Ft	€ 3 935.14	€ 3 618.62	€ 2 534.88	76 882 TRY
B4	€ 4 466.78	€ 3 867.76	€ 4 113.46	830 217 Ft	€ 4 474.48	€ 4 078.51	€ 2 724.46	86 967 TRY
B5	€ 5 114.83	€ 4 376.72	€ 4 778.41	971 285 Ft	€ 5 060.42	€ 4 687.95	€ 3 079.36	103 656 TRY
B6	€ 5 886.51	€ 5 001.23	€ 5 553.51	1 068 445 Ft	€ 5 721.38	€ 5 411.56	€ 3 434.91	124 736 TRY
L1	€ 4 780.69	€ 4 503.27	€ 5 139.30	1 501 249 Ft	€ 5 400.04	€ 4 945.35	€ 4 101.01	119 538 TRY
L2	€ 5 869.10	€ 5 527.73	€ 6 309.05	1 843 048 Ft	€ 6 628.51	€ 6 068.92	€ 5 033.97	146 737 TRY
L3	€ 7 301.37	€ 6 877.15	€ 7 848.61	2 292 807 Ft	€ 8 246.68	€ 7 550.81	€ 6 263.12	182 541 TRY
L4	€ 7 702.17	€ 7 251.33	€ 8 275.50	2 417 525 Ft	€ 8 695.35	€ 7 962.74	€ 6 602.96	192 472 TRY
L5	€ 8 756.84	€ 8 247.91	€ 9 412.34	2 749 613 Ft	€ 9 890.37	€ 9 055.39	€ 7 509.47	218 917 TRY
A1	€ 4 519.92	€ 4 256.39	€ 4 857.78	1 419 169 Ft	€ 5 104.01	€ 4 674.08	€ 3 875.65	112 997 TRY
A2	€ 5 773.50	€ 5 439.37	€ 6 207.20	1 813 333 Ft	€ 6 522.58	€ 5 971.73	€ 4 953.13	144 365 TRY
A3	€ 7 127.53	€ 6 711.41	€ 7 659.35	2 237 405 Ft	€ 8 047.92	€ 7 367.23	€ 6 112.17	178 136 TRY
A4	€ 8 279.72	€ 7 799.15	€ 8 900.58	2 600 196 Ft	€ 9 352.27	€ 8 562.69	€ 7 101.66	207 019 TRY
A5	€ 9 589.32	€ 9 032.37	€ 10 307.30	3 011 141 Ft	€ 10 831.06	€ 9 916.54	€ 8 224.20	239 734 TRY
A6	€ 11 333.56	€ 10 674.77	€ 12 181.64	3 558 737 Ft	€ 12 800.56	€ 11 718.92	€ 9 720.21	
A7	€ 12 404.61	€ 11 684.78	€ 13 334.23	3 895 482 Ft	€ 14 011.69	€ 12 827.98	€ 10 639.59	

The amounts are **net monthly salaries**, i.e. after deduction of social security and pension contributions, for staff in the first step of each grade (in 2025), for a full-time employment

Additional allowances may be added to these amounts, depending upon personal circumstances. Eligibility to these allowances will be **assessed upon recruitment**, and on a regular basis thereafter, including as soon as your personal circumstances evolve.

Council of Europe salaries are **exempt from national income tax** in Council of Europe member States.

Where the vacancy advertised on our Career Portal refers to a single grade, recruitment will take place at this grade.

Where the vacancy is advertised at A1/A2 or L1/L2 levels, candidates with at least six years' professional experience involving duties similar to those exercised by staff members in category A or L shall be appointed at grade A2 or L2 respectively.

Where the vacancy is advertised at B1/B2 or C1/C2 levels, candidates with at least four years' professional experience involving duties similar to those exercised by staff members in category B or C shall be appointed at grade B2 or C2 respectively.

Les montants indiqués sont des **salaires mensuels nets**, c'est-à-dire après déduction des cotisations de sécurité sociale et de retraite, pour les agents au premier échelon de chaque grade (en 2025), pour un emploi à temps plein.

Des **allocations supplémentaires** peuvent s'ajouter à ces montants, en fonction de la situation personnelle. Le droit à ces allocations sera **évalué lors du recrutement**, puis régulièrement par la suite, y compris dès que votre situation personnelle évolue.

Les salaires du Conseil de l'Europe sont **exonérés de l'impôt national sur le revenu** dans les États membres du Conseil de l'Europe.

Lorsque l'emploi vacant annoncé sur notre portail Carrières se réfère à un seul grade, le recrutement se fera à ce grade.

Lorsque l'emploi vacant est annoncé aux niveaux A1/A2 ou L1/L2, les candidat-es ayant au moins six ans d'expérience professionnelle dans des fonctions similaires à celles exercées par les membres du personnel de catégorie A ou L sont nommé-es respectivement au grade A2 ou L2.

Lorsque l'emploi vacant est annoncé aux niveaux B1/B2 ou C1/C2, les candidats ayant au moins quatre ans d'expérience professionnelle dans des fonctions similaires à celles exercées par les membres du personnel de catégorie B ou C sont nommé-es respectivement aux grades B2 ou C2.